附錄一 香港優秀教練選舉「評核準則」

Appendix I
Hong Kong Coaching Awards "Evaluation Criteria"

香港優秀教練選舉「評核準則」

| 項目 | 準則及得分 | | | | | |
|----|---------------------------------------|---|--|--|--|--|
| 1. | 帶領 <u>成年運動員</u> 於 上年度達致國際水 平的成績 | 4-8名(>24人/隊參賽)或 排名前1/3(≦ 24人/隊參賽) 奧運會 亞運會 世界錦標賽 世界盃(總決賽) | 獎牌 「減一」規定 <u>*</u> 奧運會 亞運會 | | | |
| | | 獎牌(>9人/隊參賽)或 排名前1/3(≦9人/隊參賽) 亞洲錦標賽 全國運動會 世界大學生運動會/錦標賽 亞洲盃(總決賽) 世界盃(分站賽) [4] | 獎牌(>9人/隊參賽)或 排名前1/3 (≦ 9人/隊參賽) 世界錦標賽 世界盃(總決賽) [5] | | | |
| 2. | 帶領青少年運動員 於上年度達致國際 水平的成績 | 4-8名(>24人/隊參賽)或 排名前1/3(≦24人/隊參賽) 世界青少年錦標賽 世界青少年運動會 世界青少年盃賽(總決賽) 獎牌(>9人/隊參賽)或 排名前1/3(≦9人/隊參賽) 亞洲青少年錦標賽 全國城市運動會 亞洲青少年盃賽(總決賽) 世青盃系列賽 [4] | 獎牌(>9人/隊參賽)或 排名前1/3(≦ 9人/隊參賽) 世界青少年錦標賽 世界青少年運動會 世界青少年盃賽(總決賽) | | | |

成績評核指引

- 1. 每一項比賽成績只適用於提名一位教練。
- 每項雙打或團體賽成績亦只會計算一次。若運動員同時參加成年組及青少年組的賽事,只會計算 其中一組的成績。
- 3. 表演/示範項目的成績將不予評分。
- 4. 只計算在港居住滿三年的運動員的成績。
- 5. 在個人運動的團體賽和隊際運動賽事中,團隊所有成員均須最少居港三年,並符合代表香港出戰 亞運會及/或奧運會的資格。
- 6. 只有在獲得有關亞洲體育協會/國際體育協會核准/認可/承認的賽事取得的成績,方會獲得考慮。全國運動會/錦標賽除外。
- 7. 奧運及亞運獎牌成績會根據「減一」規定*處理。
- 8. 最少需有四個國家/地區參賽,有關項目的成績才會獲得評分。
- 9. 有六名或以上現時世界排名首十位的運動員參加的國際公開賽/職業賽,會被列為等同4/5分水平的賽事。
- 10. 隊際運動項目方面,無論是本地或國際賽事,以球會名義作賽的成績均不予考慮。

備註:

- 此表是根據香港體院學院的「精英資助」的通用評分表修訂而成。
- 以上「評核準則」只供參考,**體育總會應參考個別專項運動的「精英資助評分表」作成績評分標** 準。
- * 「減一」規定:運動員必須於賽事中擊敗最少一名/隊對手。

Hong Kong Coaching Awards "Evaluation Criteria"

| Item | Criteria and Rating | | | | |
|------|---|---|-----|---|-----|
| 1. | Leading senior athletes to achieve international-level performance in previous year | 4-8 (>24 entries) or Top 1/3 (≦24 entries) Olympic Games Asian Games World Championships World Cup (Finals) | | Medal (Minus-one Rule)* Olympic Games Asian Games | |
| | | Medal (> 9 entries) or Top 1/3 (≦9 entries) Asian Championships National Games World University Games/Championships Asia Cup (Finals) World Cup Series | [4] | Medal (>9 entries) or Top 1/3 (≤9 entries) World Championships World Cup (Finals) | [5] |
| 2. | Leading junior athletes to achieve international-level performance in previous year | 4-8 (>24 entries) or Top 1/3 (≤24 entries) World Youth Championships World Youth Games World Youth Cup (Finals) | | Medal (>9 entries) or Top 1/3 (≦9 entries) World Youth Championships World Youth Games World Youth Cup (Finals) | |
| | | Medal (>9 entries) or Top 1/3 (≦9 entries) Asian Youth Championships All City Games Asia Youth Cup (Finals) World Youth Cup Series | [4] | | [5] |

Requirements for results to be considered

- 1. Each competition result can only be used to nominate one coach.
- 2. Results of doubles events and team events in individual sports will only be counted once. Results achieved by the same athlete in both senior and junior events will only be counted in either category.
- 3. Achievements of demonstration / exhibition events of competitions will not be counted.
- 4. Only achievements of athletes fulfilling the three-year residency criteria will be counted.
- For team events of individual sports and team sports competitions, all members of the team must fulfill the three-year residency requirement, and all should be eligible to represent Hong Kong to participate in Asian Games and/ or Olympic Games.
- 6. Only achievements at competitions which are sanctioned/ recognised/ endorsed by the relevant IF/AF will be considered, except National Games/ Championships.
- 7. For Olympic Games and Asian Games medal achievements, the "Minus-one Rule"* will be applied.
- 8. Only achievements for events with a minimum of 4 countries/ regions taking part will be counted.
- 9. International open/ professional events with six or more current world top 10 ranking players taking part will be considered at 4/5-point level.
- 10. For team sports, inter-club competitions, whether local or international, will not be used as an assessment parameter.

Note:

- The above "Evaluation Criteria" is adapted from the HKSI's "Evaluation Criteria for Elite Vote Generic Table".
- The above "Evaluation Criteria" serve as a guideline. NSAs should use the respective sports-specific Elite Vote Scoring Table to evaluate their achievements.
- * Minus-one Rule: Athletes must have beaten at least 1 opponent in the competition

香港教練培訓委員會

是由 中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 及 香港體育學院 聯合組成的委員會

HONG KONG COACHING COMMITTEE

is a joint committee of the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China and

Hong Kong Sports Institute



SF&OC



